
Z A P I S N I K 

 

sa 3. sjednice Komisije za praćenje i kontrolu postupka privatizacije 

Skupštine Crne Gore, održane 20. juna 2013. godine. 

 

 Sjednica Komisije je počela u 11 sati. 

 Sjednici su prisustvovali članovi Komisije: Janko Vučinić 

(predsjednik Komisije), Branko Čavor, Zoran Jelić, Željko Aprcović, 

Mladen Bojanić, dr Milorad Bakić i Veljko Vasiljević. 

 Sjednici Komisije je predsjedavao Janko Vučinić, predsjednik 

Komisije. 

 Sjednici su prisustvovali i predstavnici sindikata ,,Rudnika mrkog 

uglja‘’ AD Berane, Ljubo Gledović i Ratko Došljak, pomoćnik ministra 

ekonomije Vladan Dubljević i pomoćnica ministra rada i socijalnog staranja 

Vesna Simović. 

Sjednici je prisustvovao i stručni konsultant u Komisiji, Radoš 

Zečević i savjetnik za ekonomska pitanja u Komisiji, Marko Popović. 

 Sjednicu su pratili predstavnici medija. 

U uvodnom izlaganju predsjednik Komisije Janko Vučinić, upoznao 

je članove Komisije sa gostima prisutnim na sjednici, navodeći da je poziv 

za prisustvo na sjednicu bio upućen i predstavniku vlasnika ,,Balkan 

Energy”, ali da se isti nijesu odazvali pozivu. Nakon toga, zahvalio se svima 

koji su se odazvali pozivu za prisustvo sjednici, kao i predstavnicima medija 

koji su došli da isprate sjednicu. Predsjednik je pojasnio da je sjednica 

zakazana zbog aktuelne situacije u ,,Rudnik mrkog uglja” AD Berane, 

radnika koji štrajkuju zatvoreni u jami. Zatim je prisutnima predočio u 

kakvom stanju se nalaze rudari ,,Rudnika mrkog uglja” AD Berane, koji 

štrajkuju u jami rudnika. Oni traže od vlasnika da im se isplate zaostale 

zarade, kao i porezi i doprinosi koje vlasnik nije uplaćivao radnicima. 



Predsjednik Komisije je upoznao prisutne sa aktivnostima članova Komisije, 

nakon posjete rudarima koji štrajkuju u jami u ,,Rudniku mrkog uglja” AD 

Berane. Naveo je da su kroz svoj rad na sjednicama Odbora za ekonomiju, 

finansije i budžet i Odbora za zdravstvo uputili inicijative, apele i molbe 

prema nadležnim ministarstvima, Ministarstvu ekonomije, Ministarstvu 

finansija, Ministarstvu rada i socijalnog staranja. Predsjednik Vučinić je 

dobio obećanje od ministra ekonomije, na sjednici Odbora za ekonomiju, 

finansije i budžet, da će se na sjednici Vlade, koja je zakazana na dan 

održavanja ove sjednice Komisije, raspravljati o situaciji u ,,Rudnik mrkog 

uglja” AD Berane.  

Predsjednik Komisije je u kratkim crtama prezentovao prisutnima 

kako je tekla privatizacija ,,Rudnika mrkog uglja” AD Berane. Naveo je da 

je rudnik prodat kroz stečaj 2007. godine, i  kupoprodajnim ugovorom se 

kupac obavezao da investira u rudnik 20 miliona eura, da se izgradi 

termoelektrana kapaciteta 110 mV, i da svi tadašnji radnici ostanu u radnom 

odnosu, uz povećanju broja radnika tokom vremena sa 120 na 170 radnika. 

Kupac nije ispoštovao obaveze iz kupoprodajnog ugovora, i samo je 25 

radnika ostalo u radnom odnosu u rudniku. 

Predsjednik Komisije je pojasnio da je cilj ove sjednice Komisije da 

se pokuša iznaći riješenje da se isplate zaostale zarade radnicima ,,Rudnika 

mrkog uglja” AD Berane, a samim tim da se spriječi i potapanje rudnika, do 

čega će neizostavno doći ukoliko radnici prestanu da održavaju rudnik.  

 

Za sjednicu je utvrđen sljedeći 

DNEVNI RED 

1. KONTROLA POSTUPKA PRIVATIZACIJE ,,RUDNIKA 

MRKOG UGLJA“ AD BERANE 

 

Janko Vučinić, predsjednik Komisije, je zatim dao riječ predstavniku 

sindikata ,,Rudnika mrkog uglja “ AD Berane, Ljubu Gledoviću. 

 

Ljubo Gledović, predstavnik sindikata ,,Rudnika mrkog uglja” AD 

Berane, članovima Komisije dao je kratak osvrt na situaciju u tom 

preduzeću, ukazujući im na izuzetno tešku i komplikovanu situaciju u kojoj 



se nalazi rudnik, ali i sami radnici. Ukazao je prisutnima na tešku 

zdravstvenu situaciju rudara koji štrajkuju u jami. Izjavio je da problemi u 

rudniku traje već duže vrijeme, i da su se rudari tokom svog tog perioda 

obraćali i tražili pomoć Vladi Crne Gore i njenim ministarstvima.  

Kazao je da je Ministarstvo ekonomije trebalo da prati privatizaciju 

,,Rudnika mrkog uglja” AD Berane, ali uslijed toga što ministar ekonomije 

nije potpisao privatizacioni ugovor, do toga nije došlo. U ugovoru je bilo 

definisano da je Ministarstvo ekonomije obavezno da prati privatizaciju i da 

preuzme sva prava i obaveze, što bi značilo da je Ministarstvo obavezno da 

investira u rudnik 20 miliona i 100 miliona za termoelektranu. Ukazao je da 

su na sastanku održanom 4. aprila koji su imali predstavnici rudnika u 

Ministarstvu ekonomije, donešeni sljedeći zaključci: 1. da se ukloni hipoteka 

sa rudnika, 2. da Vlada Crne Gore donese zaključak da praćenje realizacije 

obaveza iz ugovora za Ministarstvo ekonomije podrazumjeva: produžavanje 

roka za geološka istraživanja, pravo raskida ugovora i kontrole investiranja. 

I nakon donošenja tih zaključaka, Ministarstvo ekonomije je negiralo svoje 

obaveze na tom polju tvrdeći da imaju samo ingerencije u vezi davanja 

koncesija.  

 

Ratko Došljak, predstavnik radnika ,,Rudnika mrkog uglja” AD 

Berane, sljedeći je dobio riječ. On je kazao da je kupoprodajni ugovor pri 

prodaji imovine rudnika kroz stečaj bio dobar, ali nije vršena kontrola toga 

ugovora, i da je to glavni razlog zbog kojeg se rudnik i rudari nalaze u ovoj 

situaciji. I g-din Došljak je ukazao na teško zdravstveno stanje rudara koji 

štrajkuju u jami rudnika, kao i na izuzetno opasne i nezdrave uslove u jami u 

kojoj se oni nalaze.  

 

Vesna Simović, pomoćnica ministra rada i socijalnog staranja, je 

kazala da ona nije u mogućnosti da da odgovor kojim bi bili zadovoljni 

radnici ,,Rudnika mrkog uglja” AD Berane, iz razloga što Uprava za 

inspekcijske poslove nije u sastavu Ministarstva rada i socijalnog staranja, 

odnosno da Inspekcija rada nije više u sastavu Ministarstva. Istakla je da su 

dopisi koji su upućivani na adresu Ministarstva trebali da budu upućeni na 

adresu Uprave za inspekcijske poslove, čija je to nadležnost. Zamjenica 

ministra je dodala da je ministarstvo rada i socijalnog staranja pripremilo 



prijedlog izmjene zakona o radu, i da će isti biti upućen u Skupštinu Crne 

Gore na razmatranje, dodajući da je prijedlog izmjene zakona dobio 

pozitivno mišljenje socijalnog savjeta. Prijedlog izmjene zakona sadržaće 

uredbu koja će regulisati nadležnosti Fonda rada. Svoje izlaganje je završila, 

uz opasku da treba sačekati koji će biti zaključci Vlade Crne Gore vezani za 

zahtjev za pomoć rudarima ,,Rudnika mrkog uglja” AD Berane. 

 

Janko Vučinić, predsjednik Komisije, nagon izlaganja pomoćnice 

ministra rada i socijalnog staranja, izjavio je da smatra da ministarstvo rada i 

socijalnog staranja ima nadležnost za rješavanje aktuelne situacije u rudniku, 

i da bi i sama inicijativa ministarstva bila više nego značajna. Još jednom je 

pojasnio da je on bio primoran da zbog izuzetno teške situacije, i 

zdravstvene i socijalne prirode, u kojoj se nalaze radnici ,,Rudnika mrkog 

uglja” AD Berane uputi inicijativu i prema ministarstvu rada i socijalnog 

staranja, uz konstataciju da u tako teškoj situaciji treba ići izvan svojih 

nadležnosti. Nakon svog izlaganja, predsjednik Komisije je dao riječ 

pomoćniku ministra ekonomije. 

 

Vladan Dubljević, pomoćnik ministra ekonomije, naveo je da je 

Ministarstvo ekonomije upoznato sa problemom u ,,Rudniku mrkog uglja” 

AD Berane, i da je to Ministarstvo i ranije učestvovalo u rešavanju problema  

tog preduzeća, posredovanjem između radnika i vlasnika rudnika. G-din 

Dubljević je izrazio svoje slaganje sa izjavom predsjednika Komisije da 

aktuelna situacija prevazilazi zakonom definisane nadležnosti Ministarstava. 

Iznio je stav da je na sjednici bilo potrebno prisustvo predstavnika 

Privrednog suda u Bijelom Polju, koji je bio nadležan za prodaju rudnika u 

stečajnom postupku, kao i stečajnog upravnika, koji je prema njegovim 

riječima prodao imovinu rudnika firmi ,,Balkan Energy”. Istakao je da je 

ugovor bio preambicizan, i da u njegovom definisanju nijesu učestvovali 

ljudi sa dovoljno znanja i iskustva u termoenergetskom sektoru. G-din 

Dubljević je dodao da Ministarstvo ekonomije iz tog razloga nije potpisalo 

taj ugovor, kao ni aneks ugovora koji je donešen mjesec dana nakon 

osnovnog kupoprodajnog ugovora. Ministarstvo ekonomije nije u 

mogućnosti da raskine ugovor sa ,,Balkan Energy”, jer je sva imovina 

prodata u stečajnom postupku, ističući da je ingerencija Ministarstva 



ekonomije u ovom slučaju staranje o resursu. Pojasnio je da Ministarstvo 

dodjeljuje koncesije, i da je u mogućnosti da utiče na aktuelnu situaciju 

jedino putem raskida koncesionog ugovora sa preduzećem ,,Balkan Energy”.  

Dalje je kazao da ,,Rudnik mrkog uglja” AD Berane, za 12 godina 

koliko njegovom imovinom gazduje preduzeće ,,Balkan Energy”, nije imalo 

proizvodnje. Vlasnik je uplaćivao Ministarstvu određenu koncesionu 

naknadu za cijeli taj period, kao i  radnicima plate, čija bi kumulativana 

vrijednost za taj period iznosila oko 4 miliona eura. Pomoćnik ministra je 

pojasnio da preduzeće u datoj ekonomskoj situaciji nema perspektivu, zbog 

visoke proizvodne cijene uglja.  

G-din Dubljević je upoznao prisutne da je Ministarstvo obavilo 

razgovore sa menadžmentom ,,Balkan Energy“, odnosno da je posredovalo u 

njihovim razgovorima sa radnicima ,,Rudnika mrkog uglja“ AD Berane i da 

je od njih dobilo potvrdu da preduzeće namjerava da isplati zaostale 

obaveza, ali da će nakon toga rudnik biti u stečaju. 

 

Ljubo Gledović, predstavnik sindikata ,,Rudnika mrkog uglja“ AD 

Berane, naveo je da su se radnici rudnika obratili Ministarstvu ekonomije iz 

razloga što Ministarstvo ekonomije naplaćuje koncesije, a samim tim bi 

trebalo da vodi brigu o tim resursima. Ukoliko neko preduzeće ne ispunjava 

obaveze iz ugovora, onda ne postoji ni briga o resursima. 

G-din Gledović je iznio podatke kako je tekla prodaja imovine 

rudnika. Pojasnio je da su se na tenderu pri stečajnoj prodaji javili 2 

kompanije, i da je druga kompanije odustala od tendera. Prilikom otvaranja 

koverti prisustvovali su Branko Vujović, tada direktor Agencije za 

prestrukturiranje privrede i strana ulaganja, Radonja Minić, pomoćnik 

ministra ekonomije kao i Predrag Bošković, takođe iz iste Agencije. Na 

osnovu navedenih činjenica, izjavio je da mu nije jasno kako Ministarstvo 

ekonomije može da se ogradi od prodaje imovine rudnika, i da odgovornost 

prebacuje na stečajnog upravnika i Privredni sud u Bijelom Polju. 

 

Mladen Bojanić, član Komisije iznio je stav da na današnjoj sjednici 

treba izbjeći političku priču, i pokušati pronaći riješenje kojim bi se pomoglo 

rudarima koji štrajkuju. Takođe, izrazio je negodovanje što je uopšte 

dopušteno da dođe do ovakve situacije, smatrajući za nedopustivo da u 



Crnoj Gori nekom kasni 18 plata, a da nadležne institucije ne reaguju 

pravovremeno, što je i dovelo do kumuliranja problema u rudniku. Još je 

jednom je ponovio da je potrebno sagledati mogućnosti za pomoć rudarima 

,,Rudnika mrkog uglja” AD Berane. 

 

Janko Vučinić, predsjednik Komisije, kazao je da je dobio dopis od 

predsjednika Odbora za ekonomiju, finansije i budžet, u kojem je g-din 

Damjanović iznio činjenicu da je u razgovoru sa nadležnim Ministarstvom 

dobio potvrdu da će se novčana sredstva isplatiti rudarima. Predsjednik je u 

svom obraćanju pozvao rudare da prekinu sa štrajkom i da izađu i jame. 

 

Zoran Jelić, član Komisije, saopštio je da je neposredno prije početka 

sjednice, kao predsjednik Odbora za zdravstvo, rad i socijalno staranje, 

dobio odgovor od Ministarstva finansija. Nakon toga, pročitao je dio 

odgovora iz dopisa koji je dobio od Ministarstva ekonomije, u kojem je 

navedeno da se firma ,,Balkan Energy” obratila tom Ministarstvu sa 

zahtjevom za odlaganje plaćanja koncesione naknade, kako bi se deblokirao 

račun preduzeća u cilju isplate zaostalih zarada zaposlenima. Ministarstvo 

ekonomije je nakon toga uputilo prijedlog odlaganja plaćanja koncesione 

naknade na period od tri mjeseca Ministarstvu finansija, koje je taj predlog i 

usvojilo. Nakon obavještavanja koncesionara o odlaganju plaćanja 

koncesione naknade, Ministarstvo je dobilo uvjerenje da će poslodavac do 

21. juna isplatiti zaostale plate rudarima. G-din Jelić je iznio predlog da 

kontrolu postupka privatizacije ,,Rudnika mrkog uglja” AD Berane, treba 

uvrstiti u dnevni red na nekoj od narednih sjednica, kada se riješi problem 

neisplaćenih zarada rudarima.  

Vladan Dubljević, pomoćnik ministra ekonomije, dobio je 

uvjeravanja da će sredstva radnicima biti isplaćena 15. juna. Međutim, po 

njegovim riječima došlo je do tehničkih problema iz razloga što Rudnik 

mrkog uglja ne pravi prihode i ne može na taj način isplatiti radnike, dok im 

je sa druge strane blokiran račun i njegovo odblokiranje zahtijeva vremena. 

Kazao je da su trebali radnici i ranije da izađu iz jame i da se nada da će 

plate radnicima biti isplaćene narednih  dana. 



Veljko Vasiljević, član Komisije, rekao je da ga raduje što je, na 

osnovu podataka koji su  iznijeli g-din Jelić i g-din Dubljević, obezbijeđen 

novac da se isplate radnici koji se nalaze u jami, ističući da se stanje 25 

radnika koji se nalaze u rudniku mora riješiti u što kraćem roku. Po 

njegovom mišljenju Vlada je trebala da naplati koncesije i da se na taj način  

direktno isplate radnicima primanja koja su im dužna. Kritikovao je rad 

Vlade u slučaju ,,Rudnika mrkog uglja” AD Berane, navodeći da je Vlada od 

cjelokupne privrede napravila socijalni program. Sugerisao je da bi trebalo 

da se sredstva koja se dobiju putem  koncesija, bez obzira ko ih uzeo (bio to 

Mank ili Balkan Energy), usmjere na rješavanje socijalnih i ekonomskih 

problema zaposlenih radnika. Dao je svoje viđenje da bi  isključivo Vlada 

trebala da riješi socijalne i ekonomske probleme radnika Rudnika mrkog 

uglja. 

Željko Aprcović, član Komisije, izrazio je žaljenje što nije bio u 

mogućnosti da posjeti radnike u jami. On je zadovoljan što su danas dobili 

uvjerenje od strane g-dina Dubljevića i g-đe Simović  da će dio obaveza 

prema radnicima sjutra biti isplaćen. Očekivao je da predmetni sastanak neće 

poprimiti političku konotaciju ukazujući na g-dina Vasiljevića koji je svu 

krivicu za probleme radnika Rudnika mrkog uglja svalio na Vladu. Dodao je 

da smatra da je Ministarstvo rada uradilo sve što je u njihovoj moći  što se 

tiče dijela socijalnih davanja radnicima i da je takođe Vlada uradila svoj dio 

posla shodno zakonima i propisima. Iskazao je nejasnoću zbog čega ranije 

nisu reagovale inspekcije rada i konstatovao da nisu dobili potpune podatke 

na koji način je izvršena privatizacija 2007. godine. On je takođe rekao da će 

radnici najvjerovatnije sjutra dobiti dio svojih primanja. Na kraju je uputio 

apel da radnici izađu iz jame i da uzmu u obzir napore članova Komisije koji 

su došli da ih posjete, njihovih kolega koji su došli da ih predstavljaju, kao i 

napore nadležnih Ministarstava. 

Zoran Jelić, član Komisije, reagovao je na izjavu g-dina Vasiljevića 

da je Vlada od svih firmi napravila socijalne slučajeve. Rekao je da Vlada 

vodi  prije svega brigu o radnicima navodeći da u periodu kad je napravljena 

transformacija Rudnika mrkog uglja i kad su fondovi predstavljali vlasnike 

rudnika, Ministarstvo tadašnje Vlade zajedno sa fondovima je u više navrata 

održavalo sastanke sa predstavnicima Sindikata stavljajući akcenat na 



socijalni položaj radnika. Pohvalio je rad Vlade i nadležnih Ministarstava u 

pogledu iskazivanja kvalitetnog odnosa prema radnicima. Saglasan je sa g-

dinom Aprcovićem da bi bilo poželjno da se na nekoj narednoj sjednici 

pojave predstavnici Privrednog suda kako bi se utvrdilo na koji način je 

stečajni  upravnik prodao imovinu rudnika. 

Janko Vučinić, predsjednik Komisije, sugerisao je da nije potrebno 

otvarati političku priču u pogledu toga kako je Vlada vodila brigu o 

radnicima i zamolio je članove Komisije da prekinu sa političkim dijalogom. 

Veljko Vasiljević, član Komisije, izrazio je slaganje sa prethodnim 

stavom predsjednika Komisije. Naglasio je da treba pronaći krivca zbog 

kojeg se radnici nalaze u ovako lošoj situaciji. 

Dr Milorad Bakić, član Komisije, na početku je rekao da nije mogao 

iz zdravstvenih razloga da posjeti rudare u jami. Konstatovao je da je u 

ovom trenutku najbitnije da se nađe novac za radnike, da se izvuku iz jame, 

jer su njihovi životi i zdravlje dovedeni u pitanje. Ukazao je na negativne 

efekte privatizacije kroz položaj  radnika koji su nezaposleni i koji su postali 

socijalni slučajevi. Nejasno mu je kako Država ne može u ovoj situaciji malo 

brže da reaguje kako bi se deblokirali računi. Uputio je poziv radnicima da 

izađu iz jame očekujući da će im se isplatiti traženih 7 plata i 18 doprinosa. 

Janko Vučinić, predsjednik Komisije, pročitao je dio dopisa 

predsjednika Odbora za ekonomiju, finansije i budžet, u kojem je navedeno 

da je predsjednik Odbora za ekonomiju dobio uvjeravanje da će se radnicima 

isplatiti zakonom predviđene obaveze, ali da će to vjerovatno značiti i 

uvođenje stečaja. Dalje u dopisu je naglašeno da Komisija za praćenje i 

kontrolu postupka privatizacije i Odbor za ekonomiju, finansije i budžet 

treba da učine sve što je u njihovim ovlašćenjima da se prekine štrajk 

radnika i riješi njihova situacija. Predsjednik Komisije smatra, shodno 

svemu izrečenom, da će novac biti uplaćen narednog dana. 

Zoran Jelić, član Komisije, izrazio je slaganje  sa g-dinom Bakićem 

da se maksimalno skrate zakonske procedure u cilju deblokade računa kako 

bi se riješio problem radnika, da ne bi bili ugroženi njihovi životi.  S tim u 

vezi smatra da je potrebno da se sastanu Ministarstvo ekonomije, 



Ministarstvo finansija i Poreska uprava kako bi se to operativno regulisalo. 

Iskazao je nadanje da će biti riješen slučaj radnika i da će biti konačno 

prekinut njihov štrajk. 

Janko Vučinić, predsjednik Komisije, zamolio je g-dina Dubljevića 

ispred Ministartva ekonomije da da potvrdu da će radnicima biti narednog 

dana isplaćena primanja. 

Vladan Dubljević, pomoćnik ministra ekonomije, nije mogao 

potvrditi da će biti isplaćen novac radnicima iz razloga što se novac ne 

nalazi u rukama Ministarstva ekonomije. On je dobio određena uvjeravanja 

da postoji velika šansa da će novac biti uplaćen čak i prije obećanog roka, a 

ako ne onda u datom roku. 

Veljko Vasiljević, član Komisije, iskazao je razumijevanje za g-dina 

Dubljevića u tome što on sa sigurnošću ne može kazati kad će isplatiti 

radnike jer ne raspolažu novcem, kako je i sam naveo. Izrazio je slaganje sa 

g-dinom Jelićem u pogledu rješavanja administrativnih barijera kako ne bi 

bili ugroženi životi radnika. Kao trenutno rješenje naveo je da bi Vlada iz 

svog fonda trebala isplatiti radnike i sačekati nekoliko dana da naplati novac 

na račun koncesija. 

Predsjednik Komisije je pojasnio da radnici ne žele da izađu iz jame 

na osnovu nikakvih garancija i da će izaći isključivo u slučaju isplate 

zarađenog novca. 

Ratko Došljak, predstavnik Sindikata, smatra da je trebalo donijeti 

odluke u vezi rješavanja pitanja radnika rudnika mnogo ranije. Iskazao je 

zahvalnost svima koji su doprinijeli da se agonija rudara privede kraju. 

Predsjednik Komisije je u cilju daljeg pronalaženja rješenja za radnike 

Rudnika mrkog uglja naveo da bi trebalo doći do raskida ugovora i pomenuo 

mogućnost pripajanja radnika Rudnika mrkog uglja u Beranama 

pljevaljskom rudniku. 

Predsjednik Komisije je završio sjednicu konstatacijom da će nakon 

uvjeravanja koja su iznijeta na ovoj sjednici radnicima najvjerovatnije biti 

isplaćena primanja narednog dana. 



 

Sjednica je završena u 12 sati i 30 minuta. 

 

SEKRETAR KOMISIJE                            PREDSJEDNIK KOMISIJE 

     Eliza Šećerović Janko Vučinić 

 


